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 למדיניות איגוד מקצועי הוועדה

 

היום כמידי ישיבה כמו שהבהרתי לכם, אני צריך ללמוד  שלום לכולם,  ווהב:יו"ר יחיאל 

את האגפים בהסתדרות. יש מגזרים, יש מנהלים, יש הנדסאים, יש 

. למעשה לא את כולם אנחנו רופאים. כל הדברים האלהיש  ,מח"ר

לא את כולם אנחנו מכירים. החלטנו שאנחנו נעשה את זה  יודעים,

כבר איך אז  פעם אגף חדש, אם יהיו התפתחויות בצורה כזו, שנביא כל

את זה ביחד. הישיבה הזו, זו ישיבה של נושא אגף  אומרים נוסיף

מר איציק שטיינר. הוא ייתן לנו  הנדסאים וטכנאים, שהיו"ר שלהם זה

 סקירה על ההנדסאים בישראל.

 בהסתדרות אומרים החבר איציק שטיינר. דובר: 

את הסקירה החבר איציק שטיינר.אז עכשיו נשמע את איציק שייתן לנו    ווהב:יחיאל יו"ר 

אז בסוף, אני מבקש לא או משהו, שאלות שלא מובן  על האגף. אם ישנן

 .מע אותו עד הסוףנש ולהפריע, בוא

טוב, אני לא רואה את כולם. קודם כל, תודה על ההזמנה, רק תגידו לי  מר יצחק שטיינר:

 בפני מי אני מדבר.

, זאת של בינ"ה אתה מדבר עכשיו בפני הוועדה למדיניות איגוד מקצועי מר נחום אסד: 

ועדה שמסייעת ועוזרת בצורה בלתי רגילה במקומות שאנחנו רואים 

ים. אנחנו מעירים, אנחנו גם שומעים, הם גם לומדים על שיש חסמ

או בכל מקום אחר  בינ"הפעילות ההסתדרות. לא כל מי שחבר ב

בהסתדרות, מכיר את כל הפעילות. אז החשיפה הזאת יוצרת עניין, 

 גם תורמים.  ת עם המערכת, ואם אפשר לתרום אזהיכרו

 משהו אחר?  הסתדרות המהנדסים וההנדסאים זהרק שאלה,  דובר: 

בואו חברים, תקשיבו. הישיבה של היום, כמו שפתח אותה יחיאל, יו"ר  מר נחום אסד: 

הוועדה, איציק שטיינר כרגע נותן סקירה קצרה, קצרה מאוד על האגף, 

אחר כך יוצג בפניכם האתר. יש להם גם מועדון שידבר עליו שלמה 

בהרחבה את כל פרלוב, ולאחר מכן הדיבור חוזר לאיציק ואז הוא יתן 

 פעילות האיגוד שהוא עומד בראשו ובסוף שאלות. בבקשה.
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אני חושב שאנחנו  תודה על ההזמנה. כמו שאמרתי קודם,טוב,  מר יצחק שטיינר:

כהסתדרות ההנדסאים, אחרי שתשמעו את מה שיש לנו לומר, באמת 

מעלות בכל הגופים האחרים.  180-תראו שאנחנו פועלים כמעט ב

פרידה גוטמן  -פה שניים מבכירי הסתדרות ההנדסאים נמצאים איתנו

שהיא עורכת הדין של הסתדרות ההנדסאים, ושלמה פרלוב שוודאי 

 .רובכם מכירים אותו מוותיקי ההסתדרות שיצא

 הוותק שלו הוא הקים את ההסתדרות. אני חושב לפי : דובר

 אל תפגע באלה שיותר ותיקים.  : דובר

חברים שזה מספר  80,000דסאים מאגדת בתוכה קרוב להסתדרות ההנ  מר יוסף לוי:

בעזרתו של חיים  2012-בלתי רגיל. בעקבות חוק ההנדסאים שחוקק ב

הטכנאים המוסמכים, להבדיל את כץ, אנחנו מייצגים את ההנדסאים ו

 קורא לעצמו טכנאי מכונות כביסה, טכנאי לים, שכל אחדימטכנאים רג

זה עסקינן. אנחנו נמצאים במרכז בו מוסמךכל מה שהוא רוצה. טכנאי 

קבוצות במרחבים השונים.  5, יש לנו 93 רובובתל אביב, רח' ארלוזפה 

 5אשקלון. זה  באר שבע ואשדודיש לנו בחיפה, ירושלים, תל אביב, 

הם לא שייכים למחוזות לוועד הפועל,   מחוזות. כאשר כולם שייכים

ינו. סך הכל אנחנו עצמם, הם שייכים לוועד הפועל עצמו ושייכים אל

מטעם ההסתדרות. אנחנו  עובדים בהסתדרות ההנדסאים 24נים מו

שני יש לנו  ואנחנו בתוך המערכת 80,000י, על חולשים, כמו שאמרת

 -אחדו המגזר העסקי, שזה שלמה פרלוב -מגזרים. אחד יושבי ראש

הדרכה שהיא המגזר הציבורי שזה דני הורנשטיין. יש לנו פה מחלקת 

אפרט מה זה כולל. יש פה מערכת אישורים  מאוד. אני אחר כךגדולה 

. כמובן לגמול השתלמות, מערכת כספית, מערכת רישום, מערכת דיווח

יש  איש יחד עם המרחבים, 23זה סך הכל  כל הפסיליטי של המזכירות,

איש, ואנחנו מתפעלים את כל  23מרחבים, לכל אחד מזכירה. יחד זה  5

באמת שכנאים. לפני שאני אגע בנושאים הנושא של הנדסאים וט

מעניינים, הגדולים, בוא ניתן לשלמה אפשרות להסביר על אתר 

 האינטרנט. 

רק שנייה, לפני שאני מסביר. אתם קיבלתם את הביטאון הממש טרי כן,   מר שלמה פרלוב:

שבוע. יש פה ביטוי גם גרפי, אם של הסתדרות ההנדסאים, שיצא ה
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צמה ולייחודיות של ההסכם הזה. אנחנו לקחנו לעותוכלו להסתכל ישר 

של ההסכם. בפנים יש פרטים על מה נתנו פוקוס מאוד רציני לחלק ו

י שהפעם התחלנו שכבר ניתן לספר, והעיתון הזה הוא עיתון אינפורמטיב

חבר הסתדרות שמשלם דמי חבר  ,ו את התפוצהאותו, אנחנו הקטנ

קבלים פה את החלטות זה אחד. דבר שני, אתם מ .מקבל את העיתון

שנים. יש פה  5-תוכנית העבודה שלנו ל דה השביעית שזה למעשההוועי

הסבר מאוד מתומצת איך המוסדות שלנו מורכבים, וגם איך אנחנו 

נו האתר של ,איציק הסבירמה הרעיון שלנו. אז כמו ש ,פועלים בכלל

אותו שמה שמייחד  יפה, אבל הוא אתר מאוד שימושי, אתרהוא לא 

יכול  בו. כל מי שמחפש תשובה לכל שאלה ם מעסיקים משתמשיםשג

זה שכל פעם אנחנו מתקינים  ,לקבל אותה, למשל אדם רוצה לדעת זה

קטנה בעדכון של השוטף, אבל תראו. כמו את זה, יש איזושהי תקלה 

שלה תעדופי סדר  אתביר, יש הסתדרות הנדסאים, יש לה שאיציק הס

מופיע אם זה  לשם, ,למי ,ך הוא נרשם לפהבר הוא לא יודע איבצד. בא ח

, הוא לוחץ על צרכנותטרף לעמותות פה, למשל צרכנות, איך הוא מצ

כל מה שהוא צריך , מקבל את בשניונת ט”הוישר נכנס למועדון  ט”הוה

 יה עם נושא של. יש לאדם בעט”הומשפחתו מצטרפים לבו .ט”הוב

צטרף להסתדרות הוא מאבל לפני זה בוא נלך לאיך  הזכויות שלו.

כתוב בדיוק מה זה הסתדרות ההנדסאים, מה  הנדסאים. אדם לא יודע.

אתה רוצה לו, מה מבנה הארגוני שלו. והלאה, אומרים לו אם  מגיע

הנה ניתן להתחבר אגב, פה, הנה שימו לב, אם אתה רוצה  ,להצטרף

אתה  לדעת על כל גוף שיש שמה, ושמאלה אתה מתחבר אליו. עכשיו,

הצטרפות  זה טופס נרשם, אומרים לו תוריד טופס. ך אתהאיאומר 

להדפיס את זה ולמלא להסתדרות ההנדסאים, מה שהוא צריך לעשות, 

 להסתדרות החדשה. תיכנסי פה.אנחנו רוצים שהוא יצטרף שוגם 

 .שלמה אתה עושה לי מבחן ראייה : דוברת

רוצים אומרת, אנחנו לא  ד אין את הטופס העדכני האחרון. זאתהנה ביל  מר שלמה פרלוב:

רוצים להיות אתר  אנחנו אבל כן? ,להיות אתר יפה. היינו שואפים

תיכנסי להסכמי פו. איזה הסכם משנת תרפ". הוא רוצה לחפש ישימוש

עכשיו ברכבת, אני שכחתי הייתי למשל  ,שכר. כשאני בא למשא ומתן
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 גם קצת גם כן טרום שפעתמאוד כבד, הייתי את הקלסר, הוא היה 

לא מספר סיפור, זה אני . 82 80רציתי להביא להם את ההסכם שנקרא ו

זה  .ותק מקצועיאבות המייסדים ושם כתוב על זה של  82. הסכם עכשיו

על נושא יש לי עם הרכבת מחלוקת אנחנו הורדנו את הכל, עובד טוב. 

של ותק מקצועי לעובדים חדשים ברכבת. היא התחילה לספר לי 

 סכם כזה?ם חבר'ה אתם מוסד ציבורי, איפה יש הלהאמרתי  סיפורים,

פתחה את  ,? אמרתי למשאבי אנושאינטרנט לךראו, יש להם תאמרתי 

היא היתה הראיתי לה זה ואת העכבר  אמרתי לה תני לי רגעהאינטרנט, 

, אז לכל ההנדסאים והטכנאים בארץן. בעיניים פעורות ופה פעור גם כ

 יש פה אוסף רב שלאנחנו רוצים,  ,פךזה לא סוד, להיכולל גם מעסיקים, 

אי פעם על ידי הידועים לנו שנחתמו ההסכמים המקצועיים  כל

 העובד,. '72' 71מים משנת הסתדרות ההנדסאים. אפילו יש פה הסכ

, אז נתחיל לצלם לו עובד עם ידע הוא עובד חזקש אנחנו אומרים

, טבלת שכר, ביגוד, הבראה -שביםכל מה שאנחנו חו ולעשות לו. עכשיו,

כל פעם . כל מה שאנחנו רוצים לדעת יש פה. יש לנו טבלת שכר אפילו

יש לנו עם זה משתדלים היום לא למחוק.  ים,אנחנו מכניסים, לא מוחק

עכשיו איזושהי בעיה טכנולוגית, איך אנחנו הולכים עוד אחורה עוד 

ותק  ,ותק מקצועי לכי פה על למשלאנחנו אחורה, כמה אפשר לעדכן, 

, עד היום יש 79-, שלמרות שהוא משנות הנורא כאובצועי זה נושא מק

ההסכם. אז הנה הורדנו את הקטע המאוד ספציפי של  בעיות, אבלבו 

מסתפק בדבר ככה העובד מצלם מביא למעסיק. בדרך כלל המעסיק 

לציבור אז אנחנו הזה. אבל איך אומרים? אם אין לנו את המידע 

יש לו את כל המידע, ומידע זמין, ולא רק שעובד, שככה חוטאים בנושא, 

כל מה שהוא רואה, כלל את הביטאון  ול להדפיס מהאתרהוא גם יכזה 

תחזרי אחורה ך. יש לו את מה שהוא צרי לנו, שהוא היום גם דיגיטלי,ש

האדם  אני רוצה להראות לחברים אם יש עוד משהו, למשל סמינרים,

הקיבוצי, תלחצי רגע על  בהתאם להסכםו רוצה לצאת לסמינרים, יש ל

את נדסאי. יש לו בית ההוא מקבל מיד התחברות לאתר של אגודת זה, 

ץ ובחו"ל, כולל בארסמינרים המקצועיים הרים, ימי עיון, וכל הסמינכל 

אתכם, אני לא אלאה זאת אומרת שבסיכומו של דבר, עדכון דמי חבר. 
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תנים לו את אנחנו נו בר הסתדרות הנדסאים רוצה ולא מצא,כל מה שח

אם לנו. משתדלים כמעט כל יום, כל מידע שאנחנו מקבלים, זה באתר ש

איזה מידע אנחנו מקבלים  אפילו מקופת חוליםזה מתוך מס הכנסה, 

עד , אנחנו מכניסים את זה לכל הוועדים. והכל על שפעת החורףעכשיו 

 פה שאלות?

 תודה.  דובר:

 יש היענות מצד ההנדסאים לאתר הזה?   דובר:

עושים באמצעות  אנחנו עושים ניתור של האתר פעם בחודש. אנחנו  מר שלמה פרלוב:

נחנו עושים דו חודשי מחשבים שהיא מתחזקת את האתר, א אמןחברת 

אליזות כמה היו כניסות. לא באמצעות גוגל אנאליסט. אנחנו עושים אנ

ש שהייה בדף כניסות, אלא גם אנחנו עושים לראות כמה זמן יהרק 

אם הוא חיפש  לא, ם. זאת אומרת, אם אדם סתם נכנס בטעות, אזמסוי

אנחנו יודעים למשל, שיש הסכם חדש, יש שמועות על איזה מידע, 

רואים את אז באותה תקופה אנחנו הסכם, יש סמינרים חדשים, 

סביבות הגרף עולה. בממוצע הכניסות ביום רגיל בהאמפליטודה שעולה, 

  כניסות. 200-ל 180בין ל אנחנו מגיעים . בימי שיא, ממוצעליום 60-70

 . יש לי שאלה, זה כמו תוכנת ריגול מה שאתה מספר לנו  מר חיים קובלסקי: 

 זו תכנת ריגול. מר שלמה פרלוב:

תדרות ההנדסאים מי זה הרשימה של אבל אם מישהו בודק בהסיפה.  מר חיים קובלסקי: 

 לא, הם מגלים שהם אם האנשים, האם הם חברי הסתדרות,

  ,לא יכול לדעתאתה   מר שלמה פרלוב:

קודם כל אתה יכול לדעת רשימת חברי ההסתדרות, חבר'ה, קודם כל  מר חיים קובלסקי: 

את  להסתדרות, שאנחנו ניזוםלקרוא להם אלינו חברי ההסתדרות, 

 הקריאה שלהם.

, תה נכנסאנונימוס. באינטרנט אזה אנונימי, דבר ראה, האינטרנט זה ת  מר שלמה פרלוב:

את רק מי שיש לו להגיד סום ואלא אם אתה חוסם את זה. אני יכול לח

 לא, אתה לא, הסיסמה. 

 אתם רואים מי נכנס.  מר חיים קובלסקי: 

ע אנחנו לא רואים מי נכנס. אנחנו יודעים מאיפה הוא נכנס. אני יוד  מר שלמה פרלוב:

א מחפש שהו מספרים ואני יודע מה הוא חיפש. אני יכול לדעת פתאום
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למשל יש דבר שנקרא, , אני יודע למשל שיש לו בעיהאוטו. סתם. 

 תיכנסי רגע פה,

 ,כוונה שלי להגדיל את מספר החברים בהסתדרות שהםה  מר חיים קובלסקי: 

העיתון  נו רבותי, תראו, אמר, בהנחיה של איציקעכשיו אז לכן עשינו  מר שלמה פרלוב:

בהסתדרות שפעם נרשם פעם , כל מי הזה חילקנו אותו לכולם

, אנחנו הפקנו את העיתון לכולםתראו, אמרנו ככה, ההנדסאים. אמרנו 

הפעם לא. הפעם כל מי שהיה פעם חבר נשאר חבר. הפעם אמרנו רגע, 

, טלפונים נזעקיםרק מי שמשלם להסתדרות דמי חבר. וכבר יש עכשיו 

  רבותי זה שכר וזה עמלו.

 בטכנאים יש גוף שנקרא גמלאים?, ע אני שואללא יודיש לכם,   מר יוסף לוי:

 יש. כן,  : דובר

 בואו נעשה סדר בפרוטוקול.  דובר:

כל כך ידעתי שאפשר לצרף בני כן, אני הנדסאי תעשייה וניהול. לא  מר דוד פרץ:

 . ט”הומשפחה למועדון 

 זה פורסם בעיתון עשרות פעמים.   דובר: 

אני לא ידעתי. תי את זה השבוע יום שני. אני מקבל את העיתון וקיבל מר דוד פרץ:

, ראכרטהשאלה שלי, אם אני מצרף אותם, אני חייב שיהיה ויזה, יש

אומרת, אני חייב לפתוח להם זאת  ,נכון? או שאני יכול לצרף אותם

קופה שאנחנו ישראכרט כדי לצרף. שאלה נוספת, לא ראיתי כאן את ה

 צוברים את הנקודות לטובת סמינרים. 

 ראית את זה פה.  דובר: 

 עבודת בית הנדסאי. דובר: 

 בבקשה. , האתר הזה מאוד נגיש. רבותי, תשימו לב הכל נגיש  מר שלמה פרלוב:

. אין לנו מה אני אענה על כל דבר ,אני אפרט, אבל אם יש לכם שאלות מר יצחק שטיינר:

שבתנאים כי אני חושב  ושיםלהסתיר, רק להתגאות בכל מה שאנחנו ע

דסאים נותנים את המענה הטוב ביותר לכל ההנ אנחנו שיש לנו

הם אחד  והטכנאים. כמו שאתם יודעים גם כן, הנדסאים וטכנאים

יחד עם יחד עם המהנדסים ו הגופים בעלי האוטונומיה בהסתדרות

 שבכל מקום עבודה שיש המח"ר. וככאלה, אם אתם לא יודעים אז תדעו

ים. שאים להקים ועד עובדאנחנו רלמעלה מעשרה הנדסאים או טכנאים 
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 ואם אין לנו עשרה איש, אנחנו יכולים לאחד עם המהנדסים ועם

גם . זה ויות האוטונומיההמח"ר, על מנת שנוכל להוות כוח לשמור על זכ

מצריך מאיתנו המון מאמץ, המון לוגיסטיקה, כי כמו שאתם יודעים 

גדולים זה לא בעיה, שם יש אלפי הנדסאים במקומות העבודה ה

תתי ועדים, ושם אנחנו וטכנאים. במקומות הקטנים אנחנו מקימים שם 

 של הנדסאים וטכנאים.השכר אי נותנים דגש על כל תנ

 ?זה גם כולל אדריכלים מר חיים קובלסקי: 

נדסים. אנחנו עובדים מהואם הנדסאי אדריכלות, כן. אדריכלים רגילים  מר יצחק שטיינר:

המח"רים קצת פחות, נדסים. עם בשיתוף פעולה כמעט מוחלט עם המה

איפה שיש מהנדס כי הממשק של הנדסאים ומהנדסים הוא די דומה. 

גורם לנו מסוים, יש אותו דבר הנדסאי מסוים. ולכן הממשק הזה 

הסתדרות הנדסאים יש מספר ב לשיתוף פעולה, ואנחנו עובדים ביחד.

נותנים את השירותים שלהם,  יחידות סמך, ונקודות הסמך האלה

קח את קרן ברובם, לא בכולם, להנדסאים וטכנאים פרופר. אם ני

הנדסאים לאם ניקח את קופת הגמל  ההשתלמות הנדסאים וטכנאים, 

יש לנו שני בתי ספר. אחד  . אם קודם דיברתי על הדרכה, אזוטכנאים

היום  מדיםשם לו , אם מישהו מכיר. הנדסאים בטח מכירים.באפקה

סטרונומי. ויש לנו עוד בית ספר ספר אתלמידים לתואר. זה מ 1,075

ודה. , שכל תפקידו הוא להגיע למקומות העב"אתגר"אחד שנקרא 

הוא אליהם.  במקום שנביא תלמידים ממקומות רחוקים, הוא מגיע

, וגם שם יש כמה אלפי תלמידים פותח קורסים גם לגמול וגם לתואר

ע. קרן ידע , לחלק מהאנשים יש קרן ידהארץ. יש לנו את קרן ידעבכל 

, והקרן שהולך לקרן עצמהזה תשלום של חצי אחוז על חשבון המעסיק 

דים ועושה כל מיני פעולות בקרן ידע. יש את מחלקת מלגות ללימו

, אגודת בית ההנדסאי. המטרה של שניהם היא אותו האגודה לקידום

חו"ל. אנחנו תי מלון גם בארץ וגם ב, זה סמינרים, ובעיקר בבדבר

ם צוות ע לי,אסמינרים, שזה מספר לא נורמ 110-לנה קרוב מוציאים הש

אי או הנדסהיה מאוד קטן שעובד, אבל מוציא תוצרת פנטסטית. מי ש

האגודה קום היחידי שעבור טכנאי ניצל את זה בטח לא פעם. אנחנו המ
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 408לאגודה,  408 שקל. 408למעסיק  והעמותה משלמים בדרך כלל

 לעמותה.

 לשנה. דובר: 

ו המקום היחידי שהכסף הזה, למעט הוצאות של התפעול אנחנלשנה.  שטיינר: מר יצחק

 קחו את כל האגודות פה של המעו"ף, שלית נרשם לטובת העובד. אם

", ואתה לא יודע מי מקבל פול", הם לוקחים את הכסף כמדינהה עובדי

המעביד משלם לו. ך כלל כזה. העובד, בדר מי לא מקבל. אצלנו אין דבר

ו ה מולטי ביזנס, ולא יסחרונצבר על שמו בלבד, ככה שלא יהי נספר זה

 בכסף. שם 

 ?הקופה, או שזמה, לרגע, הם שמים לו את זה ל  מר ישראל אמויאל:

. והוא יכול להיכנס לאתר ולראות בדיוק צובר נקודות, כל נקודה שקל מר יצחק שטיינר:

וכמו  א לא הוציא.לו, מה יש לו, מתי הוא הוציא מתי הוכמה יש 

סמינרים, חצי בארץ חצי  110שאמרתי לכם קודם, אנחנו מוציאים 

ר הסמינרים בארץ פחת, כי כל בחו"ל. מאז שהתחלנו לעשות בחו"ל מספ

האנשים רוצים לצאת לחו"ל. המחירים טובים מאוד. אם האדם צובר 

שלוש את הסכום של התשלום עבור האגודות, הוא  –במשך שנתיים  לו

שים, אז ככה הנ. אין בעיה. אנחנו לא מסבסדים את ל לצאת בחינםיכו

הנושא הזה עובד שהאישה צריכה לשלם כמעט את מלוא ההוצאות. 

תרצו פעם ללמוד איך זה עובד בדיוק, אם ובאמת בצורה בלתי רגילה, 

טים יותר גדולים. יש לנו את קרן נהיה מוכנים להסביר לכם לפר

, מיליארד שקל 4-קרוב ל נחנו מחזיקים שםההשתלמות וקופת הגמל. א

 וף עם המדינה, חצי חצי. כמובן שזה מופעל בשית

 פיקוח. דובר: 

הם בלתי רגילים. הם כל  הרגולציה בנושאים האלה ,חבל על הזמןהכל.  מר יצחק שטיינר:

 ויותר חזקים.ם יותר יום ויו

 קפדנית. דובר: 

זה של עמיתים. אנחנו שלנו  מאוד קפדנית. תקשיבו, לנו אין כסף, זה לא מר יצחק שטיינר:

אנחנו מתנהגים לכסף הזה כאילו  , אין לנו.שלנו לא מחזיקים שקל אחד

בל הוא בעצם של העמיתים, ואנחנו באמת משקיעים שם הוא שלנו, א

שייתן תשואה לאנשים ושמור על תוצאות של שפיות ל על מנת דם ויזע
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, אם ט”הודון לנו את מוע. אנחנו גם יש שהם זקוקים לזה באחד הימים

בעברית זה ראשי תיבות של  ט”הום. שמעתם עליו. חלקכם בטח חבר ש

שמופיע של הכבלים של הטלוויזיה,  הוט, זה לא הנדסאים וטכנאים

כי היו עים בעברית, הם מופיעים באנגלית שימו לב. אנחנו מופיבאנגלית 

 מועדוןזה  ט”הומועדון  .ט”הופטים. אנחנו התחלנו עם לנו על זה מש

ירותים גם אנחנו נותנים שש יםשל הסתדרות ההנדסא צרכנות

, עמיתים 203,000יש לנו  הסוציאליים.למהנדסים, למח"ר ולעובדים 

הכי בתי אב, שאלה מספרים  150,000. מתוכם ט”הוחברים בעמותה, ב

ו אותה, היא חבל על , תורידיש לנו אפליקציה, אם אין לכםגדול בארץ. 

 עשות.לאומרת לכם איפה לקנות, מה  ,כם. היא עוקבת אחריהזמן

אנחנו שותפים , איגוד מקצועיכמובן שאנחנו נותנים שירותים של 

ן אני גם חבר בצוות המשא ומת .סכמי השכר בהסתדרותמלאים לכל ה

ההסכם החדש, אנחנו עוד לפני תחילתו של , וכמובן של ההסתדרות

חושב שהסתדרות כ אני אבל סה". שעליו לא נרחיב פה כי זה לא הנושא

ובדים בפריסה הארצית, אנחנו במגבלות של מספר העההנדסאים, 

הוא נזקק לה. לכל עזרה שאת זה, לכל חבר שצריך כמעט באמת עוזרים 

 זה פחות או יותר בגדול הסתדרות ההנדסאים. 

 שאלות? אפשר דובר: 

שני ות ואם אנחנו נכנסים לתפעול שלה, כל ראשי המחוזעוד רגע.  מר יצחק שטיינר:

רגילה, עם ותק המזכירים שלנו הם אנשים מקצועיים בצורה בלתי 

ה שלנו היא להיכנס לכל צו אוטונומיים, הפריעצום. כי מכיוון שאנחנ

שידעו מי  -הנדסאים וטכנאים. אמפעל וכל מקום עבודה שיש שם 

כי מגיע להם המון דברים. במקומות להגיע אליהם,  -ודבר שני ;אנחנו

את ההנדסאים וטכנאים, כמו י קטנים מנסים להבליע את עבודה שהם ד

, כי לכל הנדסאי וטכנאי יש לו תנאים שהם המהנדסים, וזה לא טוב

ברים בדרך כלל מהדירוג המנהלי והדירוג האחיד וכל הד טובים יותר

ומקום ולהסביר לכל מקום האלה. ואנחנו מנסים, משתדלים, להיכנס 

, בואו, בואו נתקן את זה. אנחנו עיחבר'ה אנחנו איגוד מקצו לאנשים

משכורות, עוברים על תלושי המשכורת, רואים אם יש לוקחים תלושי 

. הבעיות הגדולות ביותר פשר לתקן, מה אי אפשר לתקןאיפה א ,טעויות
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כי הוותק של הנדסאים וטכנאים שונה מכל האחרים. זה עניין הוותק, 

, שיש לו תעודה הוא מקבל את הוותק מרגע סיום בית ספר. ברגע

הרבה מקומות עבודה שמנסים מתחילים לספור את הוותק, ויש 

עושים עבודת קודש ועוזרים לכל להתחמק מזה ובנושאים האלה אנחנו 

לגמול הדרכה, כמו שאמרתי, עושה המון קורסים  האנשים. מחלקת

השתלמות, למרות שאני אומר לכם בכנות הנושא הזה הולך ונגמר. 

ב', רק -' ולכולם כמעט יש גמול א ול,בר גמיש כ כמעט לכל האנשים

ים לדירוג אנחנו מלמדים אותם. אבל בנושא לעובדים החדשים שנכנס

 .מיצינו את כל הדברים טהזה כמע

אתם תראה איך ואז תראה מה יהיה,  לפתוח גמול ג'. תדמנואז זה הז מר דוד פרץ:

  לתעסוקה ענקית.  וקפותחים את הש

זה לא רק זה, זה לא רק גמול ב' ניסיתי בהסכם הזה, תאמין לי. , סיתיני מר יצחק שטיינר:

ינימום. הם משכר נמוך, זה נבלע בתוך שכר הב', למי שיש -גמול א' וג'. 

ויקבל גמול, זה כאילו שהוא לא לא מרגישים בכלל. אם הוא ילך ללמוד 

די ת הבעיה הכי גדולה שלנו. לא שלנו רק, גם של דירוג עובקיבל. וזא

סרטים. והם לא מדינה והרשויות המקומיות. זאת מכה שלא כתובה ב

ין כה זה לא יעזור כלום, אני ברוצים ללכת ללמוד, אומרים בשביל מה? 

 טיעונים רעים.  , מקבל השלמת הכנסה.שכר מינימום מקבל וכה

 שלו נחשבשנכנס למקום עבודה, הוותק תגיד לי, טכנאי או הנדסאי   שושה:-מר אלי בן

   סיים את הלימודים? גע שהואמהר

כני נחשב מודים בשנה מסוימת ועסק בתור דבר טיהוא סיים את הלאם  מר יצחק שטיינר:

  לו כל הזמן כוותק.

שנים ואז זה  3טכני בצבא זאת אומרת, יכול להיות מצב שהוא עסק ב  שושה:-מר אלי בן

 יחשב לו כוותק?

 בוודאי.  מר יצחק שטיינר:

 ת הוותק של הצבא גם. אתה מקבל א דובר:

אני בגדול העברתי לכם את הנושא. אם יש לכם עוד שאלות ניכנס  יצחק שטיינר:מר 

 לעומק על ידי תשובות. 

אולי בתוך השאלה תבין מה אני אני רוצה להיכנס לגופה של השאלה.   מר יוסף לוי:

כנאים אוטונומיה מלאה יש להם, וזה רוצה. אתה התחלת ואמרת שהט
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טכנאים והנדסאים, אולי עכשיו קצת יותר  900-רוב לל על יש קנכון. בא

 ם יצאו צעירים, אז קצת יותר.בגלל שה

 פחות.יש לי הודעה בשבילך,  מר יצחק שטיינר:

 . יש יותר. , אני יודעו בחירות אצלנואין פחות. עכשיו הי  מר יוסף לוי:

 לפי זה הוא יודע. דובר: 

טכנאים  900. באל על יש 900רות אמרו יש אני אומר לך, בבחי  מר יוסף לוי:

מן הם עשו מאבק הטייסים, טייסים. לפני כמה ז 500, יש הנדסאיםו

לוועד, עשו את המאבק הטייסים והם  04-שמשלמים את האתה יודע 

 בלו את כל הכסף חזרה.קי

 ל. חלק. לא הכ מר יצחק שטיינר:

למה הטכנאים, יש להם  אני יודע שהטכנאים גם ביקשו,חצי כסף.   מר יוסף לוי:

דסים לא פה אז אני לא מדבר, , למה הם לא יקבלו? או המהנאוטונומיה

טונומיה מלאה. הטייסים אין להם אבל טכנאים והנדסאים יש להם או

 אוטונומיה מלאה. 

 ה קשור אחד לשני?מה ז מר יצחק שטיינר:

אז הם טוענים שיש להם סעיפים בהסכם,   אני דיברתי עם שלמה,  מר יוסף לוי:

שקל  1,700,000 , הם קיבלומקבלים עכשיו שטויות. הם ,אוטונומיים

מהמס,  5%ו אותו עכשיו, והם ממשיכים לקבל שלא בחרזה מהמזכיר 

? אם כן, אז למה לא טכנאים, למה לא מהנדסים, למה לא למה

 יודע מהסיפור.  אם אתהם? אקדמאי

 , ומה?ני מסכים איתךא מר יצחק שטיינר:

 ,אני רוצה שהטכנאים גם יקבלו את חצי , אתם ההסתדרות  מר יוסף לוי:

 אולי הם לא רוצים?  מר יצחק שטיינר:

. אני הייתי מזכיר ועד, אני החלפתי את רוצים, אני אומר לךהם כן   מר יוסף לוי:

 לא יודע, אני אומר דברים ים שאנילא אומר דבר אני אל תגיד,. כוכבי

שלחו  , אתה לא היית אז,הטכנאים דרכי שלחו מכתבשאני עשיתי. 

. מותר להם, הם ממס ועד 50% רוציםגם  לשלמה פרלוב שהםמכתב 

 אוטונומיה. 

 ר. אני לא יודע למה. הם התחילו לטפל והכל נעצ מר יצחק שטיינר:

 הטייסים מקבלים.  עצר אצל הטייסים, נעצר בטכנאים.נלא   מר יוסף לוי:
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 נעצר פה בהסתדרות. צחק שטיינר:מר י

 יי, עכשיו הבנתי הכל פוליטיקה. אוק מר יוסף לוי:

 מה שמך? דובר:

קודם כל, תרשו לי לברך את יצחק ואת שלמה, ואת החברה דוד דבח.  מר דוד דבח:

גוטמן, על העבודה הטובה והמסורה שאתם עושים. זה לא סוד 

הסוציאליים שהם  איםבתנ הולך לפניהם נדסאים והטכנאים שמםשהה

שיגו. הם עברו את רוב האיגודים המקצועיים האחרים, כמובן גם את ה

אני שומע מה הם מקבלים, אני מתחרט  ים. עכשיו אני בדיעבדהמהנדס

 הנדסאים וטכנאים.  שהילדים שלי לא למדו

 מטעה את כולם. לא נכון. אתהזה  דובר: 

הנדסים לעומת הטכנאים, יש לי כממקבלים אני יודע מה הילדים שלי  מר דוד דבח:

כן אני באמת מברך אתכם לדבר סתם. אני לא מלהשוות על החי.  איפה

ושאר האיגודים היו שואפים להגיע להישגים ישג הזה, והלוואי על הה

   כאלה.

 מה שמך? דובר:

 ללמודתי על האנשים שמסרבים ללכת אני שמעאבו יונס מאג'ד. פה   ד: 'מר אבו יונס מאג

 .התוספת שהם מקבלים נבלעתבגלל ש

 בדרגות הנמוכות. דובר: 

שיש פה גם טעות מבחינה מקצועית, שאם בן אדם במקום אני חושב   ד: 'מר אבו יונס מאג

ל את התוספת הזו, זה גם נושא לעתיד מבחינה השלמת הכנסה מקב

כל הזמן זה צריך להבין את זה, זה לטובתו. במקום שיקבל פנסיונית. 

. אז זה מבחינה מקצועית הוא לא קבל תוספת של ממש, ישכר תוספת

, האם במקרה של רציתי רק לשאול -נושא אחר ה, איפה,מבין את 

שנמצאים, יש לנו  ההנדסאים, מה אחוז ההנדסאים והטכנאים הערבים

 ? ואיך אפשר להרחיב? -מסוים ש מספר

ני לא יכול להגיד אין לי בדיוק את המספרים, איש מספר גדול מאוד.  מר יצחק שטיינר:

 , אבל המספרים הולכים וגדלים בצורה בלתי רגילה. לך

 במיוחד בעיריות. דוברת: 

 ,אח"כ, לא עכשיו נגיד ככה לקבל מפה מכם?שר אפ ד:'מר אבו יונס מאג

 ,אין לנו זיהוי מר יצחק שטיינר:
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 כערבים? , למה לסמן אותםבלי לסמן אותם כערבים דובר: 

 ,אתנושא הוא לעודד אנשים, לחזק ה ד: 'מר אבו יונס מאג

גדולה מאוד בקרב הבדואים. יש התעוררות  בתקופה האחרונה מר יצחק שטיינר:

 הבדואים הולכים ללמוד בכמויות בבאר שבע. 

 יפה, בהצלחה. מי עוד יש לנו? כן.  דובר:

, למה אתם לא מצרפים את כל שתי שאלות. שאלה ראשונהיש לי   :הרושמר מאיר בן 

 ים ל,המקצ"ט

 קצ"טים?מה זה מ דובר: 

 מקצועות טכניים. דובר: 

הנדסאי ה להיות היום יכול מי שאומריש חוק הנדסאים וטכנאים  דובר: 

 והטכנאי,

עות האלה הם רצים כבר עשרות שנים, כן, אבל צריך להבין שהמקצו  :הרושמר מאיר בן 

התנאים הם לא  , אבלאים מבחינת השכרוהדירוג כמעט מקביל לטכנ

איך אתם מובילים? שאלה , לראות תשומת לבכםלמקבלים. אני רוצה 

ראש ועדי עובדים מתמודדים עם הנושא של אנחנו גם כיושבי  שנייה,

הבעיות זה לא רק גמול השתלמות, כי זה יכול  , ואחתהשלמת הכנסה

 6דרגות במשך  4כשעובד מקבל . מה קורה ות מהתחשיב של השכרלהי

ין שכל אלה שנקלטים היום, צריך להבם. אז הוא לא מקבל כלו ?שנים

מורכב מהבטחת הכנסה,  השכר שלהם הוא ללכבדור ב', בדרך גם 

זאת אומרת אם דרגה  שקלים. 1000והבטחת הכנסה היא כמעט 

, 160כל פעם שמעסיק נותן  ,, תעשו חשבוןשקלים 160עולה ממוצעת 

ואז  ,מן היות. זאת אומרת, זה כל הזמן הופך ל160ומי מוריד ביטוח לא

שכר מינימום. אתה שנייה צריך להעלות את  באה ההסתדרות ואומרת

. זאת 300בעוד עולה, קופץ , עוד פעם זה מעלה את השכר מינימום

אתה משמח אותו, נותן לו  , כל פעם שאתה נותן לו דרגה, העובדאומרת

קיבלתי לא הוא אומר לך, תגיד לי מה אתה עובד עלי? . איזו לחיצת יד

שצריך  לכן, יש פה בעיה ,ת, אנחנו צריכים להבין שזאת אומר .לשק

. זה או אחרלא בעיה של מגזר היא להתמודד איתה כבעיה בהסתדרות. 

, שנוגעת בכל השכבות. צריכים להבין שהבעיה היא קולקטיביתאנחנו 

כדי לבטל את הצרה הזאת.  והנושא הזה צריך לבוא כאחד מההסכמים
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המעסיק משלם יח, אתה נותן למדינה להרוו כי בעצם מה אתה עושה,

עוד .  ואני חושב שלדבררציתי ים ששני הנושאוהמדינה מורידה. אלה 

, אולי ב לראותיש מקום לחשו אני חוזר לנושא של המקצ"טים, פעם,

 לשלם את התנאים,לשנות את ההסכמים, 

י תיבות ש לזה ראש, ימקצ"ט מקצ"ט. זה בוא. אני אסביר לך מה מר יצחק שטיינר:

אני שמה . "רפאל"מקצועות טכניים. כשאני הגעתי להסתדרות, הגעתי מ

הרבה נהייתי יושב ראש הוועד שם,  '75בשנת  '.65בשנת  לעבוד  התחלתי

תי "ט זה אותם אנשים שלמדו בבואני הולדתי את המקצ"ט. מקצשנים, 

 לא סיימו שום דבר. ספר מקצועיים, ולא סיימו בגרות, תואר. 

 שנות לימוד.  12וע. יש להם תעודת מקצ דובר: 

שכר בשקל פחות מטכנאים היה תנו להם מקצ"ט, זה עובדים מעולים. נ מר יצחק שטיינר:

דברים ת, וכל הם אגודות ועמותוהלהקמתי  "רפאל"עכשיו אני ב שלהם.

 . עכשיו מנסים עוד פעםוזה לא הלך האלה. ניסיתי גם )לא ברור( לעשות

 שאולי לפני,תהליך 

חודש  18ולא  חודשים 8ב שאם אתה תלך להסכם של קורס, של אני חוש  :הרושר מאיר בן מ

שנשארים  ,ו להסכמה לפחות שהמקצ"טיםכמו שיש עכשיו. אם תגיע

מהתהליך עצמו עם הגשת  50%חודשים  8-שיעשו בבתפקיד הרבה זמן, 

 , אני חושב שזה אולי יבוא לידי,עבודה

 ,תק גבוהלבעלי מקצוע, עם ו אז יש קורסים מר יצחק שטיינר:

עכשיו  40-50מבוגר בן  חודשים להעסיק מישהו 8-שנה ו אבל אי אפשר  :הרושמר מאיר בן 

זה  ,חודשים 8וחצי. זה לא פשוט.  עוד שנה ללכת ללמודיש לו זמן 

 ,הצעירים

 הלאה. דובר:

 ולעניין. בפעם הראשונה שאני שומע סקירה כזאת ממצה, קצרה מר אביגדור יפת:

דוגמא פה הנתונים שמסרת פה הם פנטסטיים. אני לא יודע אם יש 

חברים זה אחד האיגודים הגדולים  80,000נתונים כאלה. ל בהסתדרות

 60בארץ,  סמינרים 110 -אני מבין, לפי המספר הזה. כמות הסמינרים

 בחוץ לארץ.

 לא. חצי חצי אמרתי. מר יצחק שטיינר:



 

                                        

 

18 

ה, מי הגיע כז הרבה. מי עושה דברה מאוד, לא רק זה הרב חצי חצי? מר אביגדור יפת:

מיליארד, מועדון צרכנות.  4השתלמות של לקצה של זה אפילו. קרן 

ן לי אלא מר לכן, אי אלה כמה מספרים שרשמתי לי פה ככה במהירות.

 ,אני רוצה לדבר מר פרלוב ,שטיינר עם הצניעות שלך, אתה ומר פרלוב

, ובונים דבר ות הזאת והשקט הזהאבל הצניעלדבר, א לי לא יצ איתך

 תודה רבה.  יכו במפעל הגדול הזה.כזה גדול. יישר כוח גדול ותמש

 עשה בשקט, אבל תעשה.  רות ההנדסאים,זה מה שמאפיין את הסתד מר יצחק שטיינר:

נושא שהוא מאוד חשוב, בעניין של לא, אבל גם תדבר. יש עוד איזשהו  מר נחום אסד: 

 ל זה רגע.פערי השכר ש, דבר ע

 גם מגיע לשלמה. מר דוד דבח:

אנחנו מייצגים גברים ונשים, וחרדים לכולם, לכל המייסדים ו,  מר יצחק שטיינר:

מה שאתם רוצים. טבלת השכר  צ'רקסים, וחילונים, ערבים, דרוזים,

לאישה, גם לגבר, גם למיעוטים, לכולם. היא אחת, היא זהה לכולם. גם 

 אין הבדל בין אחד לשני. 

ץ, ואני הנדסאי . קוראים לי דוד פר, אני הנדסאיאיציק, כמו שאמרתי מר דוד פרץ:

. אני באופן אישי מכיר את שייה וניהול. אני מצטרף כמובן לברכותתע

אני מכיר את פועלו.  ,איציק, אולי הוא לא מכיר אותי באופן אישי

וזן קשבת הדברים שמאפיינים אותו, זה השקט הרוגע. ובאמת הוא א

מחמאות ולצאת מפה. אני לא חוכמה לתת  , זההאמתל פנייה. אבל לכ

שכדאי לקחת  קצת להעיר הערותם פה, אני רוצה דווקא בניגוד לאנשי

שאמרתי, כבר כמו ני הנדסאי תעשייה וניהול אאותן לתשומת ליבנו. 

כי בזמנו  יםשנה. אני חייב להגיד שהצטרפתי להנדסא 30כמעט 

קים מההנדסאים . הם היו יותר חזכוח אדיר היה להם הנדסאים

יותר חזקים, בזכות דין הם היו העורכי מומהאקדמאים, ואפילו 

. כולם היו מקנאים באיגוד ההסכמים. כל פעם הם היו מביאים הסכמים

 את ההסכמים חרינו כדי לקבלשל הטכנאים וההנדסאים, ורדפו א

, שנים האחרונותכנאים וההנדסאים. והאמת, שבטאנחנו ו שהשגנו

והוא מבורך, בעניין של חוקקתם חוק בכנסת,  למעט ההסכם שעשית

 לזה, אני מניח שפה כמעטאני לא אכנס הגבלה, מכרזים, השתתפו ב

. זה ההסכם היחידי שעשית בשנים האחרונות. כולם מכירים את זה
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ומקצועיים של  סכמים ייחודייםלמעט זה, האיגוד לא הצליח להביא ה

, זה שיש לנו מניח ככה אניזה, יוצא של על פוים. ואהטכנאים וההנדס

 , אם היית יכול. צריך לראות אם תוכלחברים, רובם ותיקים 80,000

וירד.  את המגמה או הגרף, כמה מהשנים הקודמות זה הלךלהראות לנו 

לא הלך ועלה. מישהו כאן, ואני ונכון שזה מספר גדול, אבל זה הלך וירד 

הנדסאים לעבור מבחנים של  יודעים, וכולם פה יודע, אני יודע את זה

ללכת היום ותר קשה מאקדמאים. אני אומר לכם, וטכנאים זה י

ך למכללה, הם עוברים את זה בקלי קלות. ההנדסאי או הטכנאי צרי

חנים ע"י המכללה. הרבה יותר קשה הם נב ,להיבחן על ידי משרד ה

דע את זה זה באחריות, ואני יוטכנאי והנדסאי, ואני אומר את לעבור 

ח, ואני מתחבר למה שהוא אמר, שיש מידע. זה לא מדויק מה שאמר דב

אים, באותם התנ 99%-סים, הם כמעט בועד למהנד םהבדל. מהטכנאי

אני מציע לכם  מים נפרדים ושונים.למעט עורכי הדין שיש להם הסכ

כדי להחזיר את העלייה,  ייחודיים לטובתנו הסכמיםלנו לחזור, להביא 

 תודה.של איגוד ההנדסאים והטכנאים.  ,מניחכה אני כ

 ביקורת היא בונה ומבורכת.כל  מר יצחק שטיינר:

 30אתה מדבר על לפני  שכנראה שהוא התעלם מזה. אחדאבל יש דבר  שושה:-מר אלי בן

לא?  . זוכר את זה פרלוב,שנה, אני הייתי מזכיר ההנדסאים והטכנאים

של  ובדיםועד הע ושב ראשההנדסאים של קור, הייתי ימזכ"ל  יהיית

מה אז, מה שאתה מנסה להגיד, עובדים פעם.  3000ערן שהייתה חברת 

לתי לעשות וכהמובילים, אז אני ישההנדסאים היו  באמת שהיה אז

טכנאים וההנדסאים, והיום אני מעריך שאי אפשר השבתה רק של ה

 לעשות את זה.

 אפשר. דובר: 

 תלוי באיזה מקומות עבודה.  דובר:

טנים, אתה לא יכול לעשות. במקומות גדולים. ההיפך, גם גדולים וגם ק שושה:-אלי בן מר

אתה צריך לעשות  אם אתה עושה, אתה צריך לעשות את זה עם כולם.

 ,בני גאון, לא יודע מה, ישר נכנסים היה מרגיז אותנו , בזמנו,כללי. אז

אני  מכיר הרבה שנים, אני באמת את שלמהזוכר את זה פרלוב, אתה 

א ב שהוא עושה עבודה מצוינת. אני מכיר אותו ל. אני חושומעריך אות



 

                                        

 

20 

יש  לשאול, לגבישנה אני מכיר אותו. מה שרציתי  25מהיום, לפחות 

מה טכנאים בתקופה שלי הם היו ללא תעודה. אתם מכירים בהם היום? 

 קורה איתם? 

 ,אין כמעט כאלה, ואם יש אז הם דובר: 

 ? איך מדורגים?קורה איתם היום, עם אלה שישנםומה   שושה:-מר אלי בן

 איפה שהיו קודם. מר יצחק שטיינר:

 טכנאים? שושה:-אלי בןמר 

 כן.  מר יצחק שטיינר:

 ,אז הם מדורגים בשכר שושה:-מר אלי בן

 מעט. אין כבר כאלה.י תהם מכן, אבל  מר יצחק שטיינר:

 הם לא רשאים ל, שושה:-מר אלי בן

  הלאה, איציק.  דובר:

תראו, הנדסאים מצטרפים במאות, אם לא באלפים כל שנה. יש  מר יצחק שטיינר:

הצטרפות. הנכון הוא שכל אלה שהולכים לעבוד בשירות הציבורי 

. אלה שהולכים להייטק, הם פחות באים באים נרשמים 99.9%

לל הנדסאי? אתם לא צריכים אותם. עכשיו, מה זה בכ , כי הםםונרשמי

 Practicalנגלית של הנדסאי, אתה יודע מה הוא? יודעים, המילה הא

engineering ( 

 .מהנדס מקצועי. יישומי דובר: 

קבל מהנדס או לקבל הנדסאי, ולכן, מקום עבודה ששוקל אם ליישמוי.  מר יצחק שטיינר:

קטיקה. מה הוא מעדיף לקבל את ההנדסאי, כי הנדסאי גם מבין בפר

עבודה של הנדסאי, עשה לעשות, מה צריך ומה לא. המהנדס לא י

-ום לומדים קרוב להנדסאי יכול לעשות עבודה של מהנדס. ולכן, הי

. , אין כמעט טכנאיםאיש לתואר הנדסאי. טכנאים, מעטי מאוד 20,000

אבל הם לומדים, כמו  רוב אלה שלומדים היום גומרים הנדסאי וזהו.

 2700ניין לוקח שאמרת, לא רק המבחנים קשים. לתואר הנדסאי ב

 1500ה שעות. תואר אקדמי ז 2200שעות. לתואר הנדסאי מכונות זה 

בא ואומר שכל הנדסאי וטכנאי מוסמך שעות. זה בדיחה. לכן החוק 

איחוד  כרז שיש דרישה לתואר אקדמי, ואין לויכול להתחרות בכל מ
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ה, פעולות. ואז, המעמד של הנדסאי וטכנאי התרומם בצורה בלתי רגיל

 במכרזים, ואנחנו רואים את זה בכל המקומות.  ואנחנו רואים את זה

 כן, אם יש מכרז למהנדס, אתה לא יכול להתחרות. שושה:-מר אלי בן

 יכולים.  מר יצחק שטיינר:

 ה לא עובד.אתה אומר תיאורטית יכולים, אבל אתה יודע שז  שושה:-מר אלי בן

איחוד פעולות, אפשר. עזוב, אני אומר לך עובד. אם זה לא  עובד.לא,  מר יצחק שטיינר:

נדסאי. הרי המופעל עלינו לחץ, לנסות ולשנות ולהוריד את הרמה של ה

יודעים שהרמה של מהנדס ירדה לתחתית הרצפה. כל המכללות  אתם

איך קבל תואר. בוא תשלם את הסכום ותעבוד ת, רק האלה שמלמדים

. הוא צריך לעבור מבחנים זה לא הולך ככהשאמרת, אצל ההנדסאי 

אלף ואחד דברים. מנסים וניסו להוריד ו תיים, וכל מיני ביקורותממשל

לא מוכן ואני עומד על רגליים אחוריות,  מהנדסלנו את הרמה של ה

שאנחנו נוכל לוותר. שיהיו פחות הנדסאים, אבל שכולם יהיו ברמה 

 להתגאות בהם. וזה המוטו שלנו.

 ,להתחיל את ה א לעודדולכן אמרתי את מה שאמרתי. התפקיד שלך הו מר דוד פרץ:

' זה היה הסכם השכר הטוב ביותר שהיה אי 93-'97נגיע להסכמי השכר.  מר יצחק שטיינר:

 ת ישראל. אתה יודע כמה כסף חילקו שם?פעם במדינ

 .צפה ממני לזכורת אל דובר:

לשנה אחת. היום, קח דוגמה את ההסכם  30%. העלות היתה 30% מר יצחק שטיינר:

מה  .2019עד , במקרה הטוב, 3.75, זה 7.5%ועוד  7.5% האחרון שיש לנו,

 מה אתה יכול לחלק?אתה יכול לחלק אחוז אחד בשנה? 

 אז אתה מחזק אותי. דובר: 

כל עוד שזו הפוליטיקה, של אלה מעלי שחוסמים את הסכמי נכון.  מר יצחק שטיינר:

 השכר. 

 תה אוטונומיה.וא דובר: 

ה כבר לא מהנדסים. חבר' ,אוטונומיה. המהנדסים אין בדברים האלה מר יצחק שטיינר:

, יש רק בחברת חשמל .בהסתדרות חברים נשארו מעט מאוד מהנדסים

 ש. תעשייה אווירית, מקורות. זה מה שי

 כמה מהנדסים מאוגדים היום? דובר: 

 כולם חוזים אישיים.היתר עשרת אלפים אולי.  מר יצחק שטיינר:
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 ,לל שההסתדרותרחים מההסתדרות, בגהם בו דובר: 

 לקחת אותם אליך. אולי שווה להתאחד? דובר: 

 הם לא יסכימו. מר יצחק שטיינר:

 אני חוסך כמה שכר בוועד הפועל.  שושה:-מר אלי בן

ולכן, תשאירו אותי איפה שאנחנו. אנחנו באמת דואגים ומנסים להוציא  מר יצחק שטיינר:

עולם ומלואו. אנחנו יותר. כל מפעל ומפעל היום זה בובה שכר בצורה הט

 מאוד חזקים במערכת הביטחון. עכשיוחזקים מאוד במערכת הביטחון. 

אנחנו יכולים לעשות ככה, ויש שביתה תוך דקה אחת בכל מפעלי 

יש שם אלפי טכנאים, ממ"ד, כל המקומות האלה, מערכת הביטחון. 

 רונומיים. זה לא להאמין. באמת מספרים אסט

 ולם טכנאים שם.כ דובר: 

 הנדסאים, לא טכנאים. ר יצחק שטיינר:מ

 ולם הנדסאים.הנדסאים. כ דובר: 

ה ברשויות המקומיות. באמת כן. מספרים אסטרונומיים. אין לנו הרב מר יצחק שטיינר:

איים, העבירו את שאין הרבה. אנחנו מחזיקים את הטכנולוגים הרפו

שייכים בבתי חולים, הם מעט מאוד. כולם  כולם אלינו. כולם הנדסאים.

 נו. לבורנטים שייכים אלינו עוד מההיסטוריה, ורק שיהיה טוב. אלי

 שנייה שנייה, ישראלה.  דובר:

 ישראלה שמעה את מה שהיא רוצה לשמוע, שאנשים באותו מעמד, דובר:

אתה מאחר ו ,שנייה, רמו לי. לא בגלל שאניאתה אמרת כמה דברים שצ מר נחום אסד: 

ברים אתה אמרת כמה דלי להשלים אותך. עדין, לא תמיד אני כזה. תן 

את זה לא רק שהם צורמים, הם גם מוקלטים. ואבל, שמאוד צורמים. 

שיראה את  הציבור במדינת ישראל אני מפרסם, אני מוציא את זה לכלל

במספר החברים?  יחהמה אתה יודע שיש צמאיפשואל אותך, אז אני  .זה

כולם שקט, י בתה אמרת את הדברים ישבתאקשיב, מכיוון שכשת

, עכשיו אתה תקשיב, אבל גם תענה, כי יש פה פרוטוקול. הקשיבו לך

כשאתה  -תייםצמיחה במספר החברים? אחד; שמאיפה אתה יודע שיש 

זה  ,. אתה אומרמדבר על הסכמים מאוד מיוחדים, על איזה? תגיד

פציפית. "אני חושב שאני צריך לקבל משהו מאוד כללי. תגיד, נקודה ס

מה, מה אתה אומר דברים כלליים? ואם תגיד  בשער".בבוקר  כוס קפה
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יביו, כי בתחילת על כל מרכ האיחוד הזהאת כל  אתה חושב שאתה מכיר

באתר  דברים 2.5-נגעו פה ב ות הוותק שלך בתחום,הישיבה הזו, למר

גם לגבי בני משפחה, וגם  ולא הציגו את כל האתר וחצי מזה לא ידעת.

, ואני בטוח שאם הערב אתה הולך סכמיםהי הלגבי הזכויות וגם לגב

שנה  30ה לא יודע, למרות היותך את 80%-באתר, אתה תגלה ש לנבור

, מה היתה מצבת החברים לפני קודם כל . אז בוא רק תענהבתוך האיגוד

אם  -ייםמצבת החברים היום. אם אתה יכול לענות. ושתשנים ומה  10

שות את זה ברמה אישית רוצה לעתגיד, ואם אתה  יש משהו ספציפי

ב שהחברים ישמחו לקבל את זה. ת קונקרטיות, אני חושהצעוולבוא עם 

 .כי זה היה נשמע כמו ביקורת

הביקורת שאני  זה בדיוק מה שרציתי להגיד אם תתן לי לענות. א', מר דוד פרץ:

לחלוטין. וזה בא מתוך כאב  אמרתי וכמו שאמרתי היא ביקורת בונה

, הוא גם בעצם לעתיד שנובע ממה שאני אמרתי והכאב שאני הנדסאי

, ואני מאוד רוצה שהצד המקצועי במדינת של ההנדסאים והטכנאים

יש לזה ביקוש אדיר. ולכן, כשאני אמרתי ישראל יעלה ויתרחב, משום ש

ה לטובת ההנדסאים, אני מכיר את הדברים שהוא עש אמרתי לאיציק,

. כשאני אמרתי יםפה לכמה אנשלואני שיבחתי אותו והצטרפתי 

, אני אמרתי . וכשאני דיברתי על ירידההיא בונה הביקורת הביקורת,

כי אני לי פה את הנתונים. אני בטוח שאתה מכיר  אני מעריך, בפירוש

משום שהיום אני ממני. אני הנחתי שזה ככה,  יותר טוב את הגרפים

ו , הלכו עשמכיר הרבה מאוד, ואני מכיר אישית הרבה מאוד הנדסאים

. אני לא ברחתי לשם, כמה קורסים וקיבלו תואר ראשון בסך הכל

 אני מזדהה.  ההיפך

אים. יש לנו אלפים עם את המהנדסים. הם נשארו הנדס הם לא עברו מר יצחק שטיינר:

נשאר תמיד פעם ארו הנדסאים. מי שהיה הנדסאי תואר ראשון, הם נש

 הנדסאי.

מרתי, את החוק בכנסת, היה להם אעד שלא שינית את החוק כמו ש מר דוד פרץ:

הם העדיפו ללכת לשם. אז אני יודע לכן כרזים ועדיפות להתקבל במ

 ים וטכנאים. הנדסאים, למרות שהם היו הנדסאשברחו הרבה מאוד מה



 

                                        

 

24 

שהיה מי  ת את התשובה עכשיו שאיציק אמר לך,כנראה שלא שמע מר נחום אסד: 

 אם הוא עשה תואר. גם נשאר הנדסאי, הנדסאי

עד שהוא שינה את  חו בגלל,כדאי שתאמין לי שאנשים בהתחלה בר ר דוד פרץ:מ

 . החוק הזה. והוא עשה מעשה חכם שהוא שינה את החוק

 זה שווה תואר. הנדסאי דובר: 

י  העליתי את זה דווקא בכיוון נאמרתי, אבדיוק. אז כל מה שאני  מר דוד פרץ:

דסאים, ויפרוץ ההנ ייקח אותנוההפך, שהחיובי. אני רוצה מאיציק ש

 איתנו קדימה.

 תבוא עם הצעות, למה אתה לא בא עם הצעות? תבוא עם הצעות. מר נחום אסד:

 שלי היא הדלת היחידה שפתוחה כל הזמן. דרך אגב, הדלת מר יצחק שטיינר:

     בל אמרתי את זה, זה מוקלט. תשמעו את זה. אמאה אחוז.  מר דוד פרץ:

אני בלי ביטחון של  את זה וגם נפרסם את זה. תקשיב,אנחנו נשמע  מר נחום אסד: 

אני  , אבל יושב ראש האיגוד נמצא פה וכל הצוות שלו נמצאים פה,100%

 אין ירידה ויש רק עלייה. בטוח ש

 במספר של המצטרפים אתה מתכוון? דוד פרץ:מר 

ה שהיה זה למעלה, ובין מ 10-זה למטה ו 1-כן. אנני יודע, לימדו אותי ש מר נחום אסד:

 פעם להיום אנחנו נמצאים יותר גבוה. עד כאן בסדר?

 בטח, אני ההפך, אני שמח לשמוע את זה.  דוד פרץ:מר 

חרת שלי, א אני מכיר את זה מזוויתאתה יכול להקשיב? זה לא דיאלוג.  מר נחום אסד:

ועדת בחירות  למנכ"גם מכהן בתפקיד של  מה לעשות, אניבסדר? 

הארגון הזה בנוי. ואני רואה את העליות, אני  יךאמרכזית, אז אני יודע 

, מה לעשות. יש כאלה ויש כאלה, אבל פה יש רואה גם את הירידות

 נכונה, ולא בדוקה.  היתהלא עליות. מראש, האמירה 

 ה. זאת לא היתה אמירה, זאת היתה שאל דוד פרץ:מר 

. בכל מקרה אתה רואה את השאלה כי אני אשמיע לך את הפרוטוקול מר נחום אסד:

 אין ירידה, אתה גם עשית עם היד ככה.

 נכון. אמרתי כן, אני לא מכיר את הגרפים. מר דוד פרץ:

או יש  דהתגיד יש ירילפני שאתה אומר, תשאל. אז אל תגיד, תשאל.  מר נחום אסד: 

יש לך הצעות קונקרטיות שיכולות , עכשיו זה אחד; שתיים ?עלייה

 בגדול והיא עושה את זה של ההסתדרות, מעצם יעודה לעשות טוב יותר
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רים. תראה את ההסכמים גם מעבר לקבוצת החברים שרשומים כחב

זה כבר הפך להיות תנועה  .ענה ופריסהוצווי הרחבה, שנותנים מ

גם אם הבן שלך לא כי תית, יותר מאשר איגוד מקצועי, ואנחנו בעד, חבר

דרך אותו צו בהסתדרות והוא מקבל מענה או הבת שלך לא  בהסתדרות

יותר חזקה. אז אני אומר, פה  הרבה חנו רוצים חברהאנ , סבבה,הרחבה

א מכיר, בוא ללברר. יש לך משהו ספציפי שהוא לא ראה אותו,  צריך

 ל השולחן ונגמר הסיפור.שים ע

 תודה. כן דוד.  דובר:

משהו הפריע לי ורציתי לשאול, המיליארדים שנמצאים משהו להבהרה.  מר דוד דבח:

כאלה צריכה להיות ה? הרי בסכומים האם יש פיקוח על ז קופה הזאת,ב

 גם ועדת השקעות. 

 הכל יש. מר יצחק שטיינר:

 תודה רבה לכם.    ,חבריםיש חוק.  דובר: 

 

     

   

       

 

 

 


